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Írásbeli kérdés

Kövér László úrnak,

az Országgyűlés elnökének

Helyben

Tisztelt Elnök Úr !

Magyarország Alaptörvénye 7 . cikk (2) bekezdése, valamint az Országgyű lésrő l szóló 2012 .
évi XXXVI. törvény 42 . § (8) bekezdése alapján írásbeli kérdést kívánunk intézni a
Belügyminisztériumot vezető miniszterhez, mint a tárgyban illetékes minisztérium
vezetőjéhez

„Számíthat a Belváros-Lipótváros Közterület-Felügyelete a Rendőrség segítségére
abban, hogy az alkoholfogyasztásra vonatkozó önkormányzati rendeletnek érvény t
szerezhessen, továbbá a Szent István-bazilikát és közvetlen környezetét senki s e
használhassa esténként nyilvános illemhelynek? ”

címmel .

A benyújtott kérdésünkre a választ írásban várjuk .

Tisztelt Miniszter Úr !

A budapesti Szent István téren uralkodó áldatlan állapotokkal kapcsolatban fordulunk Önhöz ,
amely most már eljutott sajnos arra a szintre, hogy nem csak a téren- és a közvetle n
környezetben lakó embereket, nem csak a híveket, de minden jóérzés ű embert zavar . A téma
összetett, sok megközelítése lenne, érdemes lenne mélységeiben tárgyalni a jelensé g
ifjúságvédelmi-, de akár az országimázzsal kapcsolatban felmerül ő kérdéseit is .

2012-ben kellett a Szent István-bazilikát elkeríteni, ugyanis szokássá vált, hogy ott végzik a z
emberek az oda nem ill ő dolgukat, italozgatás, dorbézolás helyszínévé vált a templom és
annak környezete. Már a kerítés kialakítása is vitát váltott ki, sokak érzékenységét sértette ,
ugyanakkor ki lehet jelenteni, hogy nem arról volt szó már akkor sem, miszerint n e
tartozhatna hozzá egy nagyváros képéhez a lépcs őn ülve történő beszélgetés. A megoldás az
lett volna, ha az önkormányzati rendeletben meghatározott közterületen történ ő
alkoholfogyasztás tilalmának a közterület-felügyelet munkatársai érvényt szereznek, ennek
azonban nem elvi, hanem a gyakorlatban jelentkez ő akadályai voltak, és sajnos vannak a mai
napig. A két főnyi „közterületestő l” ugyanis némi naivitás elvárni, hogy a sok esetben több
tucatnyi részeg fiatallal szemben érvényt szerezzen az önkormányzati rendeletnek, ezáltal
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fenntartva a rendet . Nem is feltétlenül agresszivitástól tartva, de két józan emberne k
viszonylag ritkán van igaza több tucatnyi ittas személlyel szemben .

Ezért is elkerülhetetlen, hogy a Rendőrség segítse a közterület-felügyelet munkáját . Nem kel l
messzire menni a példákért, elképeszt ő állapotok uralkodtak augusztus 20-án éjjel is a Szent
István-bazilika, az ország egyik kiemelked ő idegenforgalmi nevezetességének lépcs ősorán.
Mégsem járja, hogy az ünnepi szentmisét és a Szent Jobb-körmenetet követ ően lerészegedés ,
a kerítéshez vizelés (a templom bejáratával szemben helyezkedve, annak különösen a
baloldali részét használják erre a célra el őszeretettel), az üvegek- rugdosása és széttörése
uralja a tér hangulatát .

2015. augusztus 24-én, 16 :30 óra magasságában munkatársunk telefonon tett bejelentést a
Belváros-Lipótváros Közterület-Felügyeletének nyilvánosan elérhet ő telefonszámán. A
megkeresés az ügyintéző elmondása szerint naplózásra került, a problémát elismerte, udvaria s
volt és segít őkész .

A problémával kapcsolatban munkatársunk kereste az V . kerületi Rendőrkapitányságot is ,
ahol 2015 . augusztus 24-én, 16 :55 órakor a központi számon lévő hölgy – a jelzett közérdekű
bejelentéssel kapcsolatban – tovább kapcsolta, ám hosszas várakozás után sem jelentkezet t
senki a vonal túlsó felén. Pár perccel később ugyanez megismétl ődött (16:58 órakor), akko r
már kérdésre el tudta mondani, hogy a Szent István-bazilika lépcs őjén történő dorbézolással
kapcsolatban telefonál, ám a tovább kapcsolást követően ezúttal sem vette fel senki a telefont .
Harmadik alkalommal (17 :02) már sikerült beszélnie munkatársunknak egy illetékes
rendőrrel, aki figyelmébe ajánlotta a 112-es segélyhívót, majd rövid párbeszéd után azt a
tájékoztatást adta, hogy adott esetben több százan (!) is ott isznak, kaptak már bejelentést a
Szent István-bazilika levizeléséről is, de ez alapvetően a közterület-fenntartók feladata. Mivel
a Belváros-Lipótváros Közterület-Felügyelete munkatársának részér ől a szubjektív
megítélésünk alapján nagyobb szándék mutatkozott a probléma teljes kör ű és megnyugtató
módon történő lezárására, tisztelettel kérdezzük Belügyminiszter urat, hogy kész megadni a
Rendőrség minden segítséget a közterület-fenntartóknak a törvényes rend fenntartásához, az
ifjúság-, az emberi együttélés alapvető írott és íratlan-, továbbá a Szent István-bazilika- és a
vallásos emberek méltóságának védelme érdekében?

A helyszínen készült fotókat, köztük a történteket észlelő , de semmiféle intézkedést nem
foganatosító rendőrökrő l levélben megküldjük Önnek .

Várjuk megtisztelő válaszát !

Budapest, 2015 . augusztus 26 .

Tisztelettel :
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Jobbik Magyarországért Mozgalom

Mirkóczki Ádám
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